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Protokół Nr XLVIII/2023 
 

z sesji Rady Gminy Bełżec z dnia 23 listopad 2023 roku.  
Sesja Rady Gminy Bełżec odbyła się w budynku Gminnego Ośrodka Kultury w Bełżcu 

w godzinach 905 – 1245. 
 
W sesji Rady Gminy udział wzięli radni według listy obecności dołączonej do protokołu oraz: 
1. Pan Andrzej Adamek – Wójt Gminy Bełżec 
2. Pani Alicja Kopczan – Sekretarz Gminy Bełżec 
3. Pani Jolanta Malec – Skarbnik Gminy Bełżec 
4. Pan Krzysztof Nowosad – Radca Prawny 
5. Pani Monika Jarosz – Pracownik Urzędu Gminy Bełżec 
6. Pani Alina Przednowek – Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Bełżcu 
7. Pan Zbigniew Duchalski – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bełżcu 

 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Gminy Bełżec z dnia 12.10.2023 r. 
5. Omówienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

6.1. ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Pomoc Gminy Bełżec – posiłek w szkole               
i w domu” na lata 2024-2028; 
6.2. określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym                 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 
6.3. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomo-
cy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wielo-
letnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 
6.4. zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 
6.5. zmian w budżecie gminy; 
6.6. emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu; 
6.7. obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2024 rok; 
6.8. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących  na terenie gminy 
Bełżec; 
6.9. obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na 
2024 rok; 
6.10. określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych obowiązujących 
na terenie gminy Bełżec; 
6.11.  przyjęcia rocznego „Programu Współpracy Gminy Bełżec z organizacjami pozarządowymi                   
i podmiotami ustawowo uprawnionymi do prowadzenia działalności pożytku publicznego na 2024 
rok”; 
6.12. wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości gruntowej                         
stanowiącej własność Gminy Bełżec; 
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6.13. wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej w Bełżcu; 
6.14. wyrażenia zgody na nabycie dowolnych udziałów we współwłasności nieruchomości                      
gruntowych położonych w Bełżcu; 
6.15. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                                                     
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi; 
6.16. zmieniająca uchwałę w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający 
się o uzyskanie zezwolenia na  prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników                       
bezodpływowych lub osadników przydomowych oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości 
ciekłych na terenie Gminy Bełżec; 
6.17. zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Tomaszowskiemu 
na realizację zadania pod nazwą „Remont drogi powiatowej Nr 3544L  od km 2+486 do km 3+176  
i od km 3+379 do km 3+850 w miejscowości Chyże”; 
6.18. rozpatrzenia petycji w sprawie utworzenia Gminnej Straży Energetycznej; 
6.19. rozpatrzenia petycji w sprawie podjęcia uchwały Rady Gminy z poparciem wypłaty                              
odszkodowań od Niemiec. 

7. Analiza oświadczeń majątkowych. 
8. Krótka informacja Wójta Gminy z działalności pomiędzy sesjami. 
9. Sprawy różne. 
10. Zakończenie obrad. 
 
Ad. 1: Otwarcie sesji: 
Obrady otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy  Pani Grażyna Komadowska. Na wstępie 
powitała wszystkich uczestników sesji. Poinformowała również, że obrady sesji są nagrywane                                 
i transmitowane na żywo.   
 
Ad. 2: Stwierdzenie quorum: 
Pani Przewodnicząca na podstawie listy obecności stwierdziła, iż na sesji obecnych jest 14 radnych, 
nieobecna 1 radna J.Marek, co stanowi niezbędne quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał.  
 
Ad. 3: Przyjęcie porządku obrad: 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że proponowany porządek obrad został przesłany  wcześniej do 
radnych wraz z materiałami na sesję. Następnie zapytała, czy radni mają pytania lub uwagi do 
porządku obrad.  
 W związku z tym, że radni nie mieli więcej uwag Pani Przewodnicząca poddała pod                     
głosowanie proponowany porządek obrad. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu jawnym proponowany porządek obrad został przyjęty większością głosów.  
 
Ad.4. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Gminy Bełżec z dnia 12.10.2023 r. 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że protokół z XLVII sesji był wyłożony do wglądu i każdy radny 
mógł się z nim zapoznać. W związku z tym wystąpiła z zapytaniem, czy radni mają pytania lub uwagi 
do protokołu.  
Ponieważ żadnych uwag nie wniesiono Przewodnicząca Rady powyższy protokół poddała pod 
głosowanie. 
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Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu jawnym protokół z XLVII sesji został przyjęty większością głosów. 
 
Ad.5. Omówienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych. 
 
Pani A.Przednowek Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Bełżcu omówiła informacji o stanie 
realizacji zadań oświatowych, która stanowi załącznik do protokołu. Odniosła się również do pytań, 
które padły na posiedzeniu Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki. 
Jednym z pytań radnych było dlaczego do przedszkola nie uczęszczają wszystkie dzieci z terenu 
gminy. Do innych przedszkoli uczęszcza 14 dzieci z terenu gminy z czego 85% uczęszcza do 
niepublicznych przedszkoli. Po czym stwierdza, że publiczne przedszkole jest po prostu 
niekonkurencyjne względem niepublicznego przedszkola a na decyzję rodzica do jakiego przedszkola 
daje dziecko szkoła nie ma wpływu. Kolejna informacja jaka została poruszona na komisji to, że 80 
uczniów jest poza szkołą w Bełżcu z czego rodzice 6 dzieci zamieszkują na terenie gminy. Z 
nieoficjalnych informacji wiadomo, że 3 dzieci jest dowożone do Tomaszowa Lub. ze względu na 
miejsce pracy rodzica. Pozostała 3 została przeniesiona do innych szkół z niewiadomych przyczyn. 
Pozostałe dzieci wraz z rodzicami zamieszkują poza terenem gminy. Kolejnym tematem jest zasób 
książek w bibliotece szkolnej gdzie jak radny powiedział „ich zasób ubywa”. Od 2021 r ubyło 15 
książek przy ponad 10 000 egzemplarzach to Pani Dyrektor powiedziała, że nie jest to dużo ale jak by 
nie było tendencja spadkowa i wyjaśnia że zbiory zostały zdezaktualizowane o przestarzałej treści i 
niskiej wartości dydaktycznej oraz w złym stanie technicznym. Ubytkowane są również książki nie 
wypożyczane przez uczniów przez okres 10 lat. Następny problem jaki został poruszony to brak 
laureatów z konkursów przedmiotowych tzw. Konkursów kuratoryjnych. Pani Dyrektor powiedziała 
że „ w pracy trzydziestoparoletniej nauczyciela zdarza się 1 góra 2 olimpijczyków. Żeby zdarzył się 
olimpijczyk musi to być dziecko wybitnie uzdolnione w danej dziedzinie.” Ponadto padła propozycja 
ze strony radnego żeby w ofercie szkoły świetlica pracowała od 7-17. Pani Dyrektor powiedziała, że 
najpierw zwracają się do rodziców żeby złożyli deklarację w jakich godzinach chcą żeby dzieci 
przebywały na świetlicy. Ale do tematu wróci się jak będzie planowana rekrutacja.  
Wypowiedź do odtworzenia w 0:05:53   
Radny M.Gmoch zapytał czy nie można od razu przedstawić oferty rodzicom że przedszkole jest od                 
7-17. Ponadto wypowiedział się w sprawie „laureatów” pytając czy konsekwencją może nie być to, że 
rodzice 14 dzieci z przedszkola jest w innych jednostkach za które gmina ponosi duże koszty. Skoro 
jest to prestiż dla rodzica wożenie dzieci do innych przedszkoli można uznać, że uciekają nam dzieci, 
które mogłyby przynieść tytuły finalistów, laureatów. Dlatego uważa, że powinno się zadbać żeby jak 
najwięcej dzieci zostało w przedszkolu w Bełżcu. W związku z tym prosi, żeby w momencie kiedy 
będzie układany arkusz kalkulacyjny wrócić do tematu i żeby padła propozycja wydłużenia czasu 
funkcjonowania oddziałów uzasadniając tym, że szkoła ma bardzo dobre warunki w porównaniu ze 
szkołami tomaszowskimi.  
Wypowiedź do odtworzenia w 0:15:41   
Pani M.Gajda  odnosi się do argumentów Radnego „że jest to kwestia jednego etatu a dążymy do 
oszczędności”. Nawiązując do tego jak w zeszłym roku była mowa o podziale „zerówki” to Radny 
głosował przeciwko, gdyż była to kwestia jednego etatu gdzie podział był uzasadniony dobrem dzieci. 
Uważa, że dobrze by było żeby świetlica była otarta dłużej ale skoro rodzice nie zgłaszają takiej 
potrzeby i nauczyciel ma siedzieć dodatkowo bez potrzeby to jest to marnowanie pieniędzy a chodzi              
o oszczędności.  
W-ce Przewodniczący J.Cywka zwrócił się do Pani Dyrektor, że gdy będzie jakieś spotkanie z rodzicami 
to dobrze by było żeby Radny M.Gmoch był zaproszony na to spotkanie i przedstawił swoje 
argumenty.  
Radny K.Pudełko skomentował wypowiedź Radnego M.Gmoch odnośnie olimpijczyków. 
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Radna E.Komadowska złożyła podziękowania dla Pani Dyrektor za zrozumienie, dyskusje i 
wyjaśnienia. Wyjaśniła, że wszelkie zarzuty na komisji padły ze strony Radnego M.Gmocha. Ponadto 
Radna zgłosiła w zakresie spraw dydaktycznych potrzeby remontu żeby przeanalizować te wszystkie 
problemy i być może w budżecie na przyszły rok dodatkowo trzeba przyznać aby szkoła nie borykała 
się z najmniejszymi problemami ale odpowiedź od Pana Wójta brzmiała, że „nie ma takiej potrzeby”.  
Jeżeli chodzi o wszystkie zarzuty ze strony Radnego M.Gmoch to Radna analizując to nie znalazła 
odpowiedzi i nie wie jaki to problem, „czy to cel polityczny czy prywatny?”.  
Radny M.Gmoch odnosi się do kwestii podziału „zerówki” uzasadniając tym, że był to moment 
przejścia z przedszkola do zerówki i była mowa o tym, że brakowało 2 dzieci i  jeżeli wrócą to będzie 
podział. Do tematu miało się wrócić w przyszłym roku przed tworzeniem nowego arkusza. Są to 
dzieci, które trzeba będzie podzielić dopiero od września przyszłego roku. Dlatego też uważa, że 
może być potrzeba zwiększenia etatu. Radny odniósł się również do kwestii olimpijczyków i do 
argumentów, które używał. Uważa, że jest to dla dobra dzieci i trzeba coś nowego wnosić żeby iść do 
przodu. Odnosząc się do pytania Radnej, Radny nie ma w tym żadnego interesu prywatnego. 
Podkreśla, że działa tylko dla dobra szkoły i dzieci. 
 Wypowiedź do odtworzenia w 0:24:10   
Radna M.Gajda zaapelowała do rodziców  jeżeli nie ma takiej potrzeby, to żeby nie wysyłać dzieci do 
szkół poza terenem gminy bo później są dylematy w kwestii podziału grupy bo brakuje dwoje dzieci               
a podział jest uzasadniony dobrem dzieci.   
Radna E.Komadowska odniosła się do wypowiedzi Radnego M.Gmocha, że działa w trosce o dobro 
rodziców, dzieci, szkołę. „jeżeli Pan wnioskuje tutaj pod koniec naszej kadencji że jest tyle uwag i tyle 
trzeba spraw załatwić ustosunkować się do tego ja to odebrałam również jako zarzut, że Pan też 
również należy jako członek Komisji Rewizyjnej, czy my mamy na podstawie tej ostatniej komisji 
przeprowadzić kontrolę w szkole i wówczas przedstawimy problemy całej Radzie Gminy”. Radna 
uważa, że tak należy załatwić tą sprawę i zwraca się do Rady żeby zdecydowała.  
Pan Wójt zwrócił się do Radnej, że Komisja Rewizyjna nie ma nadzoru pedagogicznego nad szkołą 
więc pójście na kontrolę do szkoły mija się z celem. 
Radna E.Komadowska powiedziała, że w planie pracy komisji jest m.in. kontrola jednostek 
organizacyjnych, tam nie ma wyłączenia szkoły. 
Pan Wójt powiedział, że skoro radni widzą potrzebę kontroli to bardzo proszę.   
Radny M.Gmoch powiedział, że absolutnie o żadnej kontroli nie ma mowy. Uważa, że wystarczy 
przedyskutowanie problemów w obecności Wójta i Pani Dyrektor wszystko jest załatwiane                                  
w rozmowach na komisjach.  
Radna M.Gajda odnosi się do słów Radnej, że Pani Dyrektor zawsze była otwarta na spotkania                               
z Radnymi. Na początku kadencji Radni zażyczyli sobie wizyty w szkole i Pani Dyrektor wyraziła zgodę. 
Radni się nie pojawili ale wizyta była zaplanowana i Pani Dyrektor się zgodziła.  
W-ce Przewodniczący powiedział, że Pani Dyrektor to kompetentna osoba i jest fachowcem w swojej 
dziedzinie i wie co ma robić Radni maja tylko wspomóc.  
Pani Dyrektor wypowiedziała się w sprawie dotyczącej „0”.  Jedno dziecko uczęszcza do szkoły poza 
terenem gminy i nawet gdyby ono wróciło nie zmieniło by to sytuacji, gdyż 25 dzieci nie kwalifikuje 
do podziału grupy. Odnośnie przedszkola w tym roku było otwarte od 6.45 zgodnie z prośbą 
rodziców. Obecnie przedszkole jest otwarte od 6.30 wiec cały czas wychodzi się naprzeciw 
oczekiwaniom rodziców. Pani Dyrektor również jest za zwiększeniem godzin pracy szkoły żeby 
zapewnić nauczycielom godziny pracy. Uważa, że do tematu należy wrócić w kwietniu przed 
organizacją arkusza.  
Pan Wójt powiedział, że również brał udział w komisji i przysłuchiwał się dyskusji i uważa, że każda 
sugestia to jest pomoc dla dyrektora jak to wygląda z zewnątrz. Do tematu wróci się jak będzie 
opracowany arkusz kalkulacyjny ale to nie jest w kompetencji rady tylko Wójta i Dyrektor. Pan Wójt 
powiedział , że wyciągnie wnioski z uwag jakie były zgłaszane tak żeby Pani Dyrektor i dzieciom było 
lepiej. 
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Przewodnicząca również odniosła się do wypowiedzi Radnego, że dzieci które dojeżdżają do innych 
placówek nie wrócą do naszej szkoły bo wie z pewnych źródeł a co do laureatów to nikogo do niczego 
się nie zmusi uczeń musi chcieć, nauczyciele nie mają na to wpływu.  
 
Ad.6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
Ad. 6.1. ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Pomoc Gminy Bełżec – posiłek w 
szkole               i w domu” na lata 2024-2028; 
Pan Z.Duchalski Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bełżcu poinformował, że jest to 
bliźniaczy program na kolejne lata 2024-2028. Przyjęcie tego programu umożliwi ubieganie się o 
dotację w ramach tego programu. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma jeszcze pytania lub uwagi  co do projektu uchwały.                                          
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowań stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XLVIII/364/2023 w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Pomoc 
Gminy Bełżec – posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6.2. określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 
Pan Z.Duchalski Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bełżcu przedstawił kryterium 
dochodowe jakie musi spełniać osoba ubiegająca się o zwrot wydatków w zakresie dożywiania                      
w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. Kryterium                       
w sprawie żądania zwrotu wydatków w zakresie dożywiania wynosi 1200 zł dla osób w rodzinie i 1552 
zł dla osoby samotnej. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma jeszcze pytania lub uwagi do projektu uchwały.                 
 Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XLVIII/365/2023 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 
formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
Ad. 6.3.  podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego                          
z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 
Pan Z.Duchalski Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bełżcu przedstawił kryterium              
dochodowe uprawniające do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowe-
go na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 
szkole i w domu” na lata 2024-2028. Kryterium dochodowe  wynosi 600 zł dla osób w rodzinie i 776 zł 
dla osoby samotnej. Osoba żeby ubiegać się o świadczenie musi spełniać kryteria wymagane  w 
ustawie oraz kryterium dochodowe do 200%. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do Kierownika żeby w przyszłości dostarczał wcześniej projekty 
uchwał które mają być na sesji tak żeby można było je sprawdzić. 
Pani Sekretarz poinformowała, że projekty uchwał Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej są                         
projektami autorskimi Kierownika GOPS i nie życzy sobie nanoszenia poprawek w projektach uchwał. 
Twierdzi, że wszystko jest wcześniej uzgodnione z organem nadzoru i nie wymaga poprawek.  
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Radna E.Komadowska również powiedziała, że na komisji zwróciła się z zapytaniem czy zapis                                    
w paragrafie 4 projektu uchwały jest poprawny i Kierownik zapewniał że to jest właściwy zapis. 
Kierownik GOPS potwierdził, że projekty uchwał są uzgadniane wcześniej z organem nadzoru.  
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowań stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XLVIII/366/2023 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żyw-
ności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-
2028 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.6.4. zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 
Pani Skarbnik poinformowała, że w związku ze zmianami w przedsięwzięciach nastąpiła konieczność 
zmiany w wieloletniej prognozie finansowej. Następnie przedstawiła te zmiany zgodnie z 
objaśnieniami zawartymi w projekcie uchwały. 
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta większością głosów. 
Uchwała Nr XLVIII/367/2023 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
Ad.6.5.  zmian w budżecie gminy; 
Pani Skarbnik przedstawiła zmiany jakie nastąpiły w budżecie gminy, które zostały przedstawione                     
w projekcie uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta większością głosów. 
Uchwała Nr XLVIII/368/2023 w sprawie zmian w budżecie gminy stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.6.6. emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu; 
Pani Skarbnik poinformowała, że Gmina Bełżec planuje wziąć obligacje na kwotę 1 500 000,00 zł. 
Obligacje będą spłacane od 2026 r. do 2030 r. przez okres 5 lat. Kwota długu na koniec 2023 r. będzie 
wynosiła 5 480 000,00 zł. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma pytania lub uwagi co do projektu uchwały.                  
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta większością głosów. 
Uchwała Nr XLVIII/369/2023 w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 
zbywania, nabywania i wykupu stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.6.7. obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2024 
rok;  
Pan Wójt wypowiedział się w kwestii stawek podatkowych i przedstawił propozycję stawki – 60 zł.  
Pani Przewodnicząca poinformowała, że nad stawką średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do 
obliczenia podatku rolnego na 2024 rok pracowały wszystkie komisje. 

• maksymalna ustawowa – 89,63 zł. 
• propozycja Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – 

60,00 zł. 
• propozycja Komisji Rewizyjna – 60,00 zł. 
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• propozycja Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 60,00 zł. 
• propozycja Komisji Mienia Komunalnego, Budżetu, Samorządu i Inicjatyw Społecznych 

– 60,00 zł. 
• propozycja Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – 60,00 zł 

Pani Przewodnicząca zapytała czy są inne propozycje stawek. Brak innych propozycji. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie stawkę 60,00 zł.  
Przewodnicząca Rady po głosowaniu poinformowała, że przechodzi stawka 60,00 zł. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma jeszcze pytania lub uwagi do projektu uchwały.  
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XLVIII/370/2023 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do 
obliczenia podatku rolnego na 2023 rok stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6.8.  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących  na terenie 
gminy Bełżec; 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że nad stawką podatku od nieruchomości obowiązujących  na 
terenie gminy Bełżec pracowały wszystkie komisje. 
1. Od gruntów: 
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób zakwalifikowania                 
w ewidencji gruntów i budynków od 1 m2 powierzchni: 
Pani Przewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie swoich propozycji. 
Stawka maksymalna ustawowa – 1,34 zł. 

• propozycja Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – 0,90 zł. 
• propozycja Komisji Rewizyjnej – 0,90 zł. 
• propozycja Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 0,90 zł. 
• propozycja Komisji Mienia Komunalnego, Budżetu, Samorządu i Inicjatyw Społecznych –                

0,90 zł. 
• propozycja Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – 0,88 zł. 
• propozycja Pana Wójta – 0,94 zł. 

Pani Przewodnicząca zapytała czy są inne propozycje stawek. 
Pani Przewodnicząca poddał pod głosowanie stawkę najdalej idącą – 0,94 zł. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie kolejną stawkę najdalej idącą 0,90 zł. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że przechodzi stawka 0,90 zł. 
 
b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub pod wodami powierzchniowymi płynącymi jezior  
i zbiorników sztucznych od 1 ha powierzchni: 
Stawka maksymalna ustawowa – 6,66 zł 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie stawkę 6,66 zł. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że przechodzi stawka 6,66 zł. 
 
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego od 1m2 powierzchni: 
Pani Przewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie swoich propozycji. 
Stawka maksymalna ustawowa – 0,71 zł 
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• propozycja Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – 0,38 zł. 
• propozycja Komisji Rewizyjnej – 0,38 zł. 
• propozycja Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 0,38 zł. 
• propozycja Komisji Mienia Komunalnego, Budżetu, Samorządu i Inicjatyw Społecznych –                

0,38 zł. 
• propozycja Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – 0,38 zł. 
• propozycja Pana Wójta – 0,38 zł. 

Pani Przewodnicząca zapytała czy są inne propozycje stawek. 
Radni nie mieli propozycji. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie stawkę najdalej idącą 0,38 zł. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że przechodzi stawka 0,38 zł. 
 
d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 
października 2015 r. o rewitalizacji (Dz.U. z 2021 r. poz.485 z późn.zm.), i położonych na terenach, dla 
których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę 
mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te 
rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął 
okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego od 1 
m2 powierzchni: 
Pani Przewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie swoich propozycji. 
Stawka maksymalna ustawowa – 4,39 zł 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie stawkę 4,39 zł. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że przechodzi stawka 4,39 zł 
 
2. Od budynków lub ich części: 
a) od budynków mieszkalnych od 1 m2 powierzchni użytkowej: 
Stawka maksymalna ustawowa – 1,15 zł 
Pani Przewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie swoich propozycji. 

• propozycja Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – 0,85 zł. 
• propozycja Komisji Rewizyjnej – 0,85 zł. 
• propozycja Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 0,85 zł. 
• propozycja Komisji Mienia Komunalnego, Budżetu, Samorządu i Inicjatyw Społecznych –                 

0,85 zł. 
• propozycja Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – 0,82 zł. 
• propozycja Pana Wójta – 0,89 zł. 

Pani Przewodnicząca zapytała czy są inne propozycje stawek. 
Radni nie mieli więcej propozycji. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie stawkę najdalej idącą 0,89 zł 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie kolejną stawkę najdalej idącą 0,85 zł 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że przechodzi stawka 0,85 zł.  
 
b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich 
części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej od 1 m2 powierzchni użytkowej: 
Pani Przewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie swoich propozycji. 
Stawka maksymalna ustawowa – 33,10 zł 

• propozycja Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – 26,50 zł. 
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• propozycja Komisji Rewizyjnej – 26,50 zł. 
• propozycja Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 26,50 zł. 
• propozycja Komisji Mienia Komunalnego, Budżetu, Samorządu i Inicjatyw Społecznych –               

26,50 zł. 
• propozycja Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – 25,50 zł. 

propozycja Pana Wójta – 28,00 zł. 
Pani Przewodnicząca zapytała czy są inne propozycje stawek. 
Radni nie mieli więcej propozycji. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie stawkę najdalej idącą 28,00 zł. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie kolejną stawkę najdalej idącą 26,50 zł. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że przechodzi stawka 26,50 zł. 
 
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem 
siewnym od 1m2 powierzchni użytkowej: 
Pani Przewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie swoich propozycji. 
Stawka maksymalna ustawowa – 15,50 zł. 
W związku z tym że wszystkie komisje były za stawką 15,50 zł Pani Przewodnicząca poddała pod 
głosowanie stawkę 15,50 zł. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że przechodzi stawka 15,50 zł. 
 
d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 
leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń od 1 m2 powierzchni użytkowej: 
Stawka maksymalna ustawowa – 6,76 zł 
Pani Przewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie swoich propozycji. 

• propozycja Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – 5,99 zł. 
• propozycja Komisji Rewizyjnej – 5,99 zł. 
• propozycja Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 5,99 zł. 
• propozycja Komisji Mienia Komunalnego, Budżetu, Samorządu i Inicjatyw Społecznych –                 

5,99 zł. 
• propozycja Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – 5,99 zł.  
• propozycja Pana Wójta – 6,17 zł. 

Pani Przewodnicząca zapytała czy są inne propozycje stawek. 
Radni nie mieli więcej propozycji. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie stawkę najdalej idącą 6,17 zł. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie stawkę najdalej idącą 5,99 zł. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że przechodzi stawka 5,99 zł. 
 
e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 
publicznego przez organizacje pożytku publicznego od 1 m2 powierzchni użytkowej: 
Stawka maksymalna ustawowa – 11,17 zł 
Pani Przewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie swoich propozycji. 

• propozycja Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – 6,50 zł. 
• propozycja Komisji Rewizyjnej – 6,50 zł. 
• propozycja Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 6,50 zł. 
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• propozycja Komisji Mienia Komunalnego, Budżetu, Samorządu i Inicjatyw Społecznych –                 
6,50 zł. 

• propozycja Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – 6,50 zł. 
• propozycja Pana Wójta – 7,14 zł 

Pani Przewodnicząca zapytała czy są inne propozycje stawek. 
Radni nie mieli więcej propozycji. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie stawkę najdalej idącą 7,14 zł. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie kolejną stawkę najdalej idącą 6,50 zł. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że przechodzi stawka 6,50 zł 
 
3. Od budowli 
Pani Przewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie swoich propozycji. 
Stawka maksymalna ustawowa – 2% 

• propozycja Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – 2% 
• propozycja Komisji Rewizyjnej – 2% 
• propozycja Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 2% 
• propozycja Komisji Mienia Komunalnego, Budżetu, Samorządu i Inicjatyw Społecznych – 2% 
• propozycja Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – 2% 
• propozycja Pana Wójta – 2%  

Pani Przewodnicząca zapytała czy są inne propozycje stawek. 
Radni nie mieli innych propozycji. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie stawkę 2%. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że przechodzi stawka 2%.  
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma pytania lub uwagi co do projektu uchwały.         
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowań stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XLVIII/371/2023 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
obowiązujących  na terenie gminy Bełżec stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.6.9. obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na 
2024 rok; 
 Pani Przewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie swoich 
propozycji. 
Stawka maksymalna ustawowa – 327,43 zł 

• propozycja Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych, Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – 272,73 zł. 
• propozycja Komisji Rewizyjna –272,73 zł. 
• propozycja Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 272,80zł. 
• propozycja Komisji Mienia Komunalnego, Budżetu, Samorządu i Inicjatyw Społecznych –        

272,80 zł. 
• propozycja Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – 272,73 zł 
• propozycja Pana Wójta – 272,73 zł 

Pani Przewodnicząca zapytała czy są inne propozycje stawek. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie stawkę 372,80 zł. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie stawkę 272,73 zł. 
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Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Pani Przewodnicząca poinformowała, że przechodzi stawka 272,73 zł. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma pytania lub uwagi co do projektu uchwały.                  
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta większością głosów. 
Uchwała Nr XLVIII/372/2023 w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej do 
obliczenia podatku leśnego na 2024 rok stanowi załącznik do protokołu. 
 
6.10. określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych obowiązujących 
na terenie gminy Bełżec;   
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że wszystkie komisje były za tym żeby pozostawić 
stawki na poziomie obowiązującym w 2023 roku.  
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie pozostawienie stawek podatku od środków 
transportowych obowiązujących na terenie gminy Bełżec na poziomie obowiązującym w 2023 r. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Radni pozostawili stawki podatku na poziomie roku 2023. 
Następuje zmiana numeracji kolejnych uchwał. 
Została ogłoszona 10 minutowa przerwa w obradach sesji. 
 
6.11. przyjęcia rocznego „Programu Współpracy Gminy Bełżec z organizacjami pozarządowymi                   
i podmiotami ustawowo uprawnionymi do prowadzenia działalności pożytku publicznego na 2024 
rok”; 
Pan Wójt poinformował, że projekt Programu Współpracy Gminy Bełżec z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami ustawowo uprawnionymi do prowadzenia działalności pożytku 
publicznego na 2024 rok był konsultowany z organizacjami pozarządowymi w terminie od 7 listopada 
do 21 listopada 2023 r. W ww. terminie żaden z podmiotów uprawnionych do konsultacji nie wniósł 
uwag i opinii do projektu Programu. W związku z tym projekt Programu pozostaje bez zmian. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma pytania lub uwagi co do projektu uchwały.                  
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta większością głosów. 
Uchwała Nr XLVIII/373/2023 w sprawie przyjęcia rocznego „Programu Współpracy Gminy Bełżec                      
z organizacjami pozarządowymi i podmiotami ustawowo uprawnionymi do prowadzenia działalności 
pożytku publicznego na 2024 rok” stanowi załącznik do protokołu. 
 
6.12. wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości gruntowej                         
stanowiącej własność Gminy Bełżec; 
Pan Wójt omówił zagadnienie dotyczące przedmiotowej uchwały, które znajduje się w uzasadnieniu 
projektu uchwały.  
Radny K.Pudełko zapytał czy linia nie może iść po granicy. 
Pan Wójt odpowiedział, że tak został zmieniony plan zagospodarowania przestrzennego i będzie 
przebudowana po starym szlaku tylko w nowym fundamencie i nowych słupach. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma pytania lub uwagi co do projektu uchwały.                  
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta większością głosów. 
Uchwała Nr XLVIII/374/2023 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Bełżec stanowi załącznik do protokołu. 
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6.13. wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej w Bełżcu; 
Pan Wójt poinformował, że o wykup działki wystąpił właściciel nieruchomości przyległej w celu 
poprawy warunków zagospodarowania nieruchomości. Podjęcie uchwały o bezprzetargowej 
sprzedaży ww. nieruchomości gruntowych wydaje się zasadne. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma pytania lub uwagi co do projektu uchwały.    
Radny M.Gmoch zapytał czy działka 3662 przewidywana jest na drogę dojazdową.    
Pan Wójt potwierdził. 
Radny K.Pudełko zapytał w jakiej cenie będzie sprzedana działka. 
Pan Wójt wyjaśnił że dopiero jak Rada Gminy wyrazi zgodę na sprzedaż działki zostanie powołany 
rzeczoznawca w celu określenia wyceny działki. W trybie bezprzetargowym zostaje spisany protokół 
uzgodnień i podpisany akt notarialny.    
Radny M.Gmoch zapytał czy nie może być sprzedana jako samodzielna działka skoro jest zapewniony 
dojazd. 
Pan Wójt odpowiedział, że w tym przypadku spełnione są warunki poprawy warunków 
zagospodarowania i jest to zasadne.           
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XLVIII/375/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 
położonej w Bełżcu stanowi załącznik do protokołu. 
 
6.14. wyrażenia zgody na nabycie dowolnych udziałów we współwłasności nieruchomości                      
gruntowych położonych w Bełżcu; 
Pan Wójt poinformował, że przedmiotowa uchwała ma związek ze zgłoszeniem się współwłaścicieli 
nieruchomości gruntowych oznaczonych nr ewidencyjnym 1662 i 3597 położonych w Bełżcu, którzy 
wyrazili wolę przekazania na rzecz Gminy Bełżec udziałów we współwłasności. Nieruchomości te 
należą do spadkobierców, którzy na rzecz gminy przekazują nieruchomość zabudowaną budynkiem w 
którym kiedyś ma powstać biblioteka. 
Wypowiedź do odtworzenia w 2:22:35    
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma pytania lub uwagi co do projektu uchwały.                  
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XLVIII/376/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie dowolnych udziałów we 
współwłasności nieruchomości gruntowych położonych w Bełżcu stanowi załącznik do protokołu. 
 
6.15. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi; 
Pani Sekretarz wyjaśniła, że w związku ze zmianą przepisów ustawy prawo zamówień publicznych 
konieczna jest zmiana uchwały, która polega na wykreśleniu zapisu w jakim przetargu ma 
przedsiębiorca być wybrany. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma pytania lub uwagi co do projektu uchwały.                  
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XLVIII/377/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu                           
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 



13 
 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi stanowi załącznik do protokołu. 
 
6.16. zmieniająca uchwałę w sprawie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający 
się o uzyskanie zezwolenia na  prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników                       
bezodpływowych lub osadników przydomowych oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości 
ciekłych na terenie Gminy Bełżec; 
Pani Sekretarz wyjaśniła, że zmiana uchwały spowodowana jest wykreśleniem zapisów, które 
zdaniem organu nadzoru przekraczają kompetencję Rady Gminy. Zmiany zostały przedstawione w 
projekcie uchwały.  
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma pytania lub uwagi co do projektu uchwały.                  
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XLVIII/378/2023 w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie wymagań jakie powinien 
spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na  prowadzenie działalności w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników przydomowych oczyszczalni ścieków oraz 
transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Bełżec  stanowi załącznik do protokołu. 
 
6.17. zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Tomaszowskiemu 
na realizację zadania pod nazwą „Remont drogi powiatowej Nr 3544L  od km 2+486 do km 3+176  i 
od km 3+379 do km 3+850 w miejscowości Chyże”; 
Pan Wójt wyjaśnił, że w związku z tym, że po przetargu zmieniła się kwota na mniejszą, która została 
przeznaczona na remont drogi powiatowej w miejscowości Chyże należy przyjąć uchwałę zmieniającą 
kwotę dotacji celowej ze środków budżetu gminy.  
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma pytania lub uwagi co do projektu uchwały.                  
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XLVIII/379/2023 w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Tomaszowskiemu na realizację zadania pod nazwą „Remont drogi powiatowej 
Nr 3544L  od km 2+486 do km 3+176  i od km 3+379 do km 3+850 w miejscowości Chyże” stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
6.18. rozpatrzenia petycji w sprawie utworzenia Gminnej Straży Energetycznej; 
Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji wyjaśniła na jakiej podstawie petycja w sprawie 
utworzenia Gminnej Straży Energetycznej została uznana za bezzasadną. Uzasadnienie uchwały 
stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma pytania lub uwagi co do projektu uchwały.                  
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta większością głosów. 
Uchwała Nr XLVIII/380/2023 w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie utworzenia Gminnej Straży 
Energetycznej stanowi załącznik do protokołu. 
 
6.19. rozpatrzenia petycji w sprawie podjęcia uchwały Rady Gminy z poparciem wypłaty                              
odszkodowań od Niemiec. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji przedstawiła wnioski z posiedzenia komisji na 
podstawie których petycja w sprawie podjęcia uchwały Rady Gminy z poparciem wypłaty                              
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odszkodowań od Niemiec została uznana za bezzasadną. Uzasadnienie przedmiotowej uchwały 
stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma pytania lub uwagi co do projektu uchwały.                  
Ze względu na brak uwag Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady po głosowaniu stwierdziła, że uchwała została podjęta większością głosów. 
Uchwała Nr XLVIII/381/2023 w sprawie petycji w sprawie podjęcia uchwały Rady Gminy z poparciem 
wypłaty odszkodowań od Niemiec stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad .7. Analiza oświadczeń majątkowych. 
Przewodnicząca Rady Gminy przekazała informacje na temat złożonych oświadczeń majątkowych za 
2022 rok przez osoby do tego zobowiązane ustawą o samorządzie gminnym.  
 
Ad. 8. Krótka informacja Wójta Gminy z działalności pomiędzy sesjami: 
13.10 nastąpiło podpisanie umowy z wykonawcą dokumentacji na wodociąg Szalenik – Kolonia – Żyłka 

13.10  odbyło się spotkanie z Nadleśniczym Nadleśnictwa Tomaszów Lub. w sprawie przejęcia działek i zapisów 
w umowie między gminą a nadleśnictwem.  

15.10  odbyły się wybory do Sejmu i Senatu. 

16.10. nastąpiło podpisanie umowy na dokumentację wodociągu w miejscowości Brzeziny 

17.10. nastąpiło podpisanie umowy z firmą Interkonsul z Warszawy na dokumentację wodociągu  Bełżec –            
Zagóra - Chyże 

 17.10  odbyło się Zebranie Zarządu Oddziału Gminnego Ochotniczej Straży Pożarnej 

18.10  - 24.10 na zaproszenie Burmistrza Wójt uczestniczył w wyjeździe służbowym do Niemiec  

19.10.   Pani Sekretarz uczestniczyła w uroczystości „Pasowanie na pierwszoklasistę” 

25.10   Wójt wraz z Sekretarz uczestniczyli w pasowanie na przedszkolaka  

26.10   odbyło się złożenie wieńca przy Pomniku Romów i Sinti  wraz z Sekretarz Gminy. W uroczystości  
uczestniczyła Młodzież Romska.  

27.10 odbyło się częściowe odebranie drogi ul. Lipowej 

29.10   odbyło się 70-lecie Ochotniczej Straży Pożarnej Wasylów Wielki 

04.11. odbyły się zaduszki strażackie  w Majdanie Górnym 

06.11  odbyło się posiedzenie Powiatowego  Zespołu Zarządzania Kryzysowego w sprawie przygotowań do 
zimy i opieki nad osobami starszymi.  

07.11 odbyło się spotkanie w Gminie Tomaszów Lub. na temat realizacji strategii Ponadlokalnej 

09.11 odbyło się spotkanie u Konserwatora zabytków w Zamościu  

10.11 uczestnictwo w odśpiewaniu hymnu Polski w szkole 

10.11 odbył się pochód pod nazwą „Warto być Polakiem”  

11.11. odbyła się uroczystość z okazji Święta Niepodległości 

13.11 spotkanie w sprawie oświetlenia projektowanej drogi S17  

14.11 udział  w posiedzeniu Komisji Rolnictwa 

14.11. odbyło się spotkanie Partnerskie CWD +  
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15.11. odbyła się Komisja Skarg i Wniosków 

15.11 wyjazd służbowy do Gdańska w sprawie udzielenia upoważnienia dla pracownika w celu przejęcia             
udziałów 

16.11. odbyła się Komisja Budżetowa 

16.11. odbyło się spotkanie pt. „Pamięć i tożsamość”  

17.11 odbyło się podpisanie aktu notarialnego w sprawie przejęcia udziałów  

17.11.  odbył się Dzień Pracownika Socjalnego 

20.11. odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej 

20.11 odbyła się wideokonferencje z Wojewodą w sprawie kolejki na przejściu granicznym 

21.11 odbyła się Komisja Zdrowia 

21.11 udział w posiedzeniu RLGD Roztocze 

22.11 odbyło się posiedzenie zespołu interdyscyplinarnego 

22.11 odbyło się spotkanie z pełnomocnikiem w sprawie wydatkowania środków z Polskiego Ładu  

Ad.8. Sprawy różne: 
Pan Wójt przedstawił pismo z Sądu Rejonowego w Tomaszowie Lub. w sprawie przyjęcia osób 
skazanych w liczbie 15 skazanych.  
Radny A.Dmonika zapytał czy wiadomo coś w sprawie drogi 150/1 oraz czy zakończony jest remont 
drogi powiatowej w Chyżach.  
Pan Wójt odpowiedział, że 15.11.2023 r odbyło się wytyczenie drogi na nieruchomości, która należy 
do Wspólnoty. Po uprawomocnieniu się dokumentów podziałowych Gmina wystąpi o przekazanie 
gruntów na gminę. Po podjęciu uchwały przez Wspólnotę Rada Gminy uchwałą wyrazi zgodę na 
przejęcie gruntów na rzecz gminy wtedy będzie można zlecić projektowanie. Będzie się to odbywało 
na podstawie Specustawy, gdyż konieczne jest przejęcie gruntów sąsiednich.  
Odnośnie drogi powiatowej w Chyżach Pan Wójt nie posiada informacji czy zostały zakończone 
roboty. Ale do Zarządcy Drogi zostaną zgłoszone uwagi,  gdyż przy budowie drogi projektant nie 
uwzględnił studzienek kanalizacyjnych i podczas opadów woda będzie spływała do kanalizacji.  
Radny R.Romańczuk zgłosił żeby skontaktować się z PKP w celu utylizacji podkładów, które są 
składowane na placu obok dworca  oraz droga z Żyłki do Łaszczówki czy są podjęte jakieś działania bo 
nadal pojazdy jeżdżą po prywatnych gruntach. Czy ul. Polna będzie robiona. Na chwilę obecną czy jest 
możliwość utwardzenia ul. Polnej gdyż jest nie przejezdna a w przyszłości gdy będzie robiona czy 
można ją będzie poszerzyć. 
Pan Wójt odpowiedział, że już się skontaktował z naczelnikiem PKP i ma być to uprzątnięte.  
Droga od Żyłki do Łaszczówki prace zostały zlecone przedsiębiorcy z naszej gminy został nawieziony 
tłuczeń. Pan Wójt zapytał Sołtysa z Żyłki czy wie jak teraz wygląda droga. 
Sołtys Sołectwa Żyłka wypowiedział się, że tylko za zabudowaniami jest utwardzone dalej nic nie jest 
robione. Ludzie dalej jeżdżą po prywatnych gruntach. 
Pan Wójt powiedział, że zleci żeby wyrównane zostały doły na ul. Polnej, co do skrzyżowania 
planowane jest poszerzenie drogi koło ogródków ponieważ jest to grunt gminny.  
Radny R.Romańczuk zapytał czy nie można poszerzyć tej ul. Polnej gdyż głównie poruszają się 
tamtędy sprzęty rolnicze.  
Pan Wójt odpowiedział, że jest to zbyt kosztowna inwestycja.  
Sołtys Sołectwa Kolonia Święcie zgłosił utwardzenie drogi polnej kontynuacja ul. Kochanowskiego 
oraz zgłoszenie modernizacji oświetlenia na przejściach dla pieszych. 
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Pan Wójt odpowiedział, że była już równana nawierzchnia i trzeba nawieźć tam jeszcze dużą ilość 
kruszywa żeby były efekty. Co do oświetlenia jest program „Poprawa bezpieczeństwa na drogach” i w 
ramach tego programu będzie modernizacja oświetlenia wszystkich przejść przy drodze S17 to będzie 
5 albo 6 przejść.  
Radna E.Komadowska wypowiedziała się na temat drogi powiatowej w Chyżach. Droga została 
wykonana. Mieszkańcy są zadowoleni i dziękują wszystkim. Powiedziała, że skoro jeszcze na sesji 
podejmowana jest uchwała to widocznie trwają jeszcze procedury wtedy będzie mowa o oddaniu 
drogi. Ponadto Radna zapytała co z drogą, która została zrobiona z Polskiego Ładu wyłożona 
jombami , ta gminna, która jest do torów. Pan Wójt zobowiązał się pół roku temu do utwardzenia tej 
drogi czy zostało już wykonane.  
Pan Wójt wyjaśnia, że kwota dzisiaj była korygowana ze względu na to, że wykonawca po 
przedstawieniu dokumentów do odbioru przedstawił fakturę i na tej podstawie zostało zaliczone 20% 
powiatu i 10% z tego gmina. Co się tyczy tej drogi za Kaplica aż do torów została wykonana                                        
a przedsiębiorca przedstawił już fakturę.   
W-ce Przewodniczący wypowiedział się na temat wyborów podczas których był mężem zaufania. 
Zgłosił uwagi co do pracy członków komisji, które zostały odnotowane w protokole. Pyta na czym 
polegał instruktaż żeby pytać wyborców czy mają brać karty wszystkie czy wybiórcze. Takie same 
telefony były ze szkoły że było podobnie. Kolejna sprawa dotyczy petycji w której pan domaga się 
odszkodowań od Niemców. Jest zdania, że się mu należą gdyż Niemcy wyrządzili „nam dużo krzywd”. 
Pytanie kieruje do Pana Wójta czy „rozmawia z Nimi o tych reparacjach wojennych”. Kolejna sprawa 
dotyczy „tego pana co prowadzi ten parking na stacji kolejowej ludzie maja pretensje i to 
uzasadnione, że ten pan po prostu zachowuje się nie fer w stosunku do mieszkańców a po drugie jak 
sami widzimy ten chodnik i to wszystko jest zdewastowane i na niego nie ma żadnej siły jak jedna 
pani powiedziała żeby mu uwagę zwrócić czy on w gminie płaci jakieś podatki czy można mu tak czy 
my jako rada nie mamy wpływu na tego pana”  
Wypowiedź do odtworzenia w 3:19:21 
Pani Sekretarz odpowiedziała na pierwsze z pytań, że pracownicy Urzędu Gminy nie byli zgłaszani do 
komisji obwodowych z ramienia urzędu tylko były to osoby zgłaszane przez komitety wyborcze. Jeżeli 
chodzi o komisje obwodową nr I w Bełżcu I w GOKu to ani Przewodniczącym ani W-ce 
Przewodniczącym nie był pracownik urzędu. Pani Sekretarz podczas glosowania w szkole nie 
zauważyła takiego trendu. Przewodniczący i W-ce Przewodniczący podlegają pod komisarza 
wyborczego. Jest jeszcze ktoś taki jak Urzędnik Wyborczy on jest desygnowany przez Prezesa Rady 
Ministrów i czuwa nad porządkiem wyborów. Ponadto miał Pan prawo składać protest do sądu jeżeli 
uważał Pan, że wybory zostały przeprowadzone niezgodnie z przepisami prawa. Pani Sekretarz jeszcze 
raz podkreśla, że pracownicy urzędu są wykształceni i odpowiednio wykonują swoją pracę.  
Odbyła się dyskusja w 3:25:00 
Pan Wójt odpowiedział, że ten parkingowy dzierżawi od PKP i pod nich podlega. Odnośnie tego czy 
Wójt rozmawia  z partnerami na temat reparacji Wójt odpowiedział, że opowiada im o tym że jest na 
terenie gminy cmentarz i młodzi ludzie chcą przyjechać bo ich wiedza na temat co Niemcy zrobili 
Polakom jest bardzo nikła. Ten powiat leży przy granicy francuskiej i Wójt uważa, że to nie są tematy 
do poruszania na spotkaniach temat reparacji powinien być poruszany na szczeblu rządowym. Co się 
tyczy wyborów Wójt podtrzymuje stanowisko jakie przedstawiła Pani Sekretarz ,jeżeli w komisjach 
byli pracownicy Urzędu Gminy to podlegali pod Komisarza Wyborczego. 
Pani Sekretarz dodała odnośnie zapisów w protokole to o tym decyduje przewodniczący komisji nie 
gmina.  
W-ce Przewodniczący zwraca się do Wójta, żeby na następnej sesji powiedział mieszkańcom czy ten 
pan co prowadzi parking czy płaci czy nie do gminy a jak płaci to ile.   
Przewodnicząca Rady zapytała o mapki które przed sesją zostały rozdane i o kwotę przetargu na 
odpady komunalne.  
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Pan Wójt odpowiedział, że przetarg nie jest jeszcze rozstrzygnięty gdyż rozważa powtórzenie 
przetargu dlatego, że gmina może to być korzystniejsze dla gminy. Odnośnie założeń Dworsko-
Ogrodowych przy aktualizacji programu ochrony zabytków gminnego programu ochrony zabytków 
ktoś wynalazł ten dokument nikt do tej pory nie słyszał o takich założeniach. Obszar jest bardzo duży i 
obejmuje m.in. teren szkoły, dawne przedszkole, cerkiew, teren dawnych stodół dworskich, gorzelnie 
i grunty gminne a także grunty prywatne. Gmina wystąpiła do konserwatora o ograniczenie tego 
terenu i planowane jest wyłączenie terenów, na których nie da się już odtworzyć zabytków 
dworskich. Po zmianie planu zagospodarowania przestrzennego konserwator niewiele się odnosił do 
zakresu zabudowy. Teraz jeżeli wejdą założenia dworsko-ogrodowe to będą obejmowały te tereny. 
Wprowadzone zostaną bardzo rygorystyczne nakazy konserwatora i wszystko trzeba będzie z nim 
uzgadniać.   
Radny K.Pudełko zgłosił uwagi odnośnie ul. Grunwaldzkiej m.in. kiedy będzie robiona barierka przy 
moście oraz przy niektórych posesjach podjazdy nie są doprowadzone do końca, krawężniki są 
obsypane teren jest pochyły wcześniej był równy. 
Pan Wójt odpowiedział, że czekają na dostawę poinformuje jak przyjdzie a te uwagi co Radny zgłosił 
żeby spisać i zostaną zgłoszone do wykonawcy. 
Pani Sekretarz zwróciła się do mieszkańców gminy o zachowanie bezpieczeństwa na przejazdach 
kolejowych w związku z tym, że pociągi które jada do Lwowa nie dają sygnałów dźwiękowych kiedy 
zbliżają się do przejazdów.  
Radny K.Pudełko popiera stanowisko Pani Sekretarz, że bezpieczeństwo przy przejazdach kolejowych 
teraz nie jest zachowane likwidowane są również znaki stop przed przejazdami.   
 
Ad.9. Zakończenie obrad: 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła XLVIII Sesję Rady Gminy 
Bełżec, dziękując wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu. 
 
 
Protokołowała:                                                                       Przewodnicząca Rady Gminy 
  
Monika Jarosz                                                                              Grażyna Komadowska 
 
 
Integralną część protokołu stanowi nagranie z transmisji obrad sesji Rady Gminy. 


